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Nr. 2689 

, I 

Ex.nr. I 0 

Notulen van de vergadering 
gehouden op vrijdag 27 januari 1961 in de Trêveszaal, aange
vangen 's morgens om tien uur en 's middags voortgezet. 

Aanwezig: 

-----------------

De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman (punten 2 a en b), Cals, Klompé. 
Korthals, Luns (punten 1, 2 en 16a), De Pous (punten 
1-7 en l6a), Van Rooy, Toxopeus en Visser (Afwezig 
zijn de ministers Marijnen en Zijlstra) 

Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Ber~e (punten 3, 12 en 15), Bot (punt 2d), 
Van Houten (punt 2), Schmelzer (punt 11), Scholten 
(punt 15), Stubenrouch (punt 8), Stijkel (punt l6a) 
en Veldkamp (punt 15) 

Secretaris: J. Middelburg. 

2. Buitenlands beleid 
. 

~ Volgende bijeenkomst EEG- en Euratomraden 

Minister Luns deelt mede, dat op 30 en 31 januari de 
EEG- en Euratomraden zullen vergaderen en dat hij de Euratom
vergadering op de tweede dag niet zal kunnen bijwonen in verband 

met de gelijktijdige periodieke bijeenkomst van de ministers van 
buitenlandse zaken van de Zes. In de EEG-raad zullen als punten 
aan de orde komen de associatie van Griekenland en van landen 
overzee, alsmede de GATT-onderhandelingen in Genève. De associa
tie-onderhandelingen met Griekenland lopen uiterst moeizaam. 
Het lid van de Europese Commissie Rey stelt een soort koppel
verkoop voor, waarvan spreker de betekenis nog niet geheel kan 
overzien; hij gelooft echter, dat de B~G-raad dit niet zal aan
vaarden. De Grieken zijn uitermate moeilijk; aan de andere kant 
komen de bezwaren vooral van Nederlandse en Italiaanse zijde. 
Wat Euratom betreft deelt spreker mede, dat onzerzijds bezwaar 
is g8maakt tegen benoeming van een Italiaanse communist door 
Euratom bij de KLMA in Arnhem. Dr. Hirsch, de voorzitter van de 
Euratomcommissie, heeft bezwaar de man terug te nemen zolang nie t 
bekend is, dat hij spionage bedrijft. Spreker heeft doen weten, 
dat Nederland bezwaar heeft tegen de benoeming van een communis+ 
op deze plaatsen. 

Minister Van Rooy ••• 
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Minister Van Rooy heeft vernomen, dat in de 7tE&-raad 
ook de gelijke beloning van mannen en vrouwen, bedoeld in artikel 
119 van het EEG-verdrag, aan de orde zal komen. Spreker is van 
oordeel, dat zolang nog geen antwoord is ontvangen op de vraag 
hoe dit in de andere vijf landen wordt uitgevoerd van Nederlandse 
zijde nog geen standpunt behoeft te worden ingenomen. 

. Minister De Pous heeft gezien in een notitie van de 
minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid, dat ook andere 
argumenten worden genoemd. Zo wordt ook vermeld, dat de Neder
landse regering al het een en ander aan de bevordering van deze 
gelij.kheid heeft gedaan. Met deze mededeling zal men voorzichtig 
moeten zijn, omdat de regering sinds men op een andere loonpoli
tiek is overgegaan geen invloed meer hier~ ·heeft. 

Minister Van Rooy antwoordt, dat de EEG-administratie 
in Brussel weet, dat de Nederlandse regering nog wel de bevoegd
heid heeft om bindende aanwijzingen inzake het loonbeleid te ge
ven. Spreker is voornemens .. niet naar Brussel te gaan, maar hij 
zal de Nederlandse delegatie nog een aantekening zenden. 

I Minister Luns stelt voor, dat deze delegatie zal be-, , 
staan uit de ministers De Pous, Marijnen en hijzelf. De raad 
verklaart zich hiermede akkoord • 

. / 2 b. Bi 'eenkomst van de remiers en ministers van buitenlandse 
; ~/fA. ; . van de Zes Zie notulen m.r. 20 januari 1961, punt 2 b 

'i # ~ /tä,!fc~1, 

zaken 

')'tt Minister Luns deelt mede, dat de minister-president en 
hij hun gedachten hebben laten gaan over de bijeenkomst in Parijs 
op 10 februari. Uitgangspunt zal moeten zijn (nu voor deze bijeen
komst geen enkel papier is ontvangen) alleen het bilaterale ge
sprek dat met De Gaulle op 31 augustus heeft plaats gehad. 

Minister Klompé meent, dat voor de uitgestelde bijeen
komst toch een stuk was ontvangen. Minister Luns bevestigt, dat 
toen.een nota zonder inhoud was overhandigd. Spreker acht het be
zwaarlijk ermede in te stemmen, dat voortaan een permanent contac~ 
van de premiers van de zes landen zal worden gevormd. Hij ver
wacht, dat in Parijs zal worden gesteld, dat men di t niet gaat. ~'IJ.'
stitutionaliseren. Spreker meent, dat de Nederlandse houding de
zelfde zal moeten zijn, als op 31 augustus bij De Gaulle, n.l. 
dat Nederland de EEG- en Euratomverdragen van Rome heeft ge t ekend 
waarbij werd gesteld, dat di t het begin van een wijdere associatie 
zou zijn. De Nederlandse regering betreurt, dat er thans eerder 
een begin van economische splitsing kan worden geconstateerd. 
Als men ook zo tot een poli tieke samenwarJting wil komen, zou di t 
o?k tot een politieke splitsing van Europa leiden, wat Nederland 
nlet wenselijk acht; bij een politieke samenwerking zal Engelruld 
erbij betrokken moeten worden. Ter ondersteuning van dit stand
punt is er de verklaring, die staatssecretaris Van Houten van de 
Engelse minister Heath heeft ontvangen (Zie notulen m.r. 9 de
cember 1960, punt 2 f). 

Als men ••• 
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Als men voorstelt later wel Engeland erbij te betrekken, maar 
thans eerst met de Zes te beginnen, is dat niet aanvaardbaar. 
Onzerzijds zal ook gewezen moeten worden op het constitutionele 
bezwaar? dat in Nederland de minister-president geen bevoegdhedeL 
heeft boven andere ministers. 

Staatssecretaris Van Houten is van oordeel, dat van Ne
derlandse zijde wel heel duidelijk gesteld moet worden, dat een 
volgende bijeenkomst van dit gezelschap geen zin heeft, tenzij 
tevoren een duidelijke invitatie aan Engeland is gezonden om mee 
te doen. Men zal Engeland dan niet moeten uitnodigen voor deelne
ming aan een comité van ministers, maar voor deelneming aan een 
tweede bijeenkomst ad hoc. De raad stemt hiermede in. 

Minister Klompé stelt de vraag of men dit standpunt pas 
op 10 februari wil innemen of al tevoren wil bekend maken. 
Minister Luns acht het niet uitgesloten, dat men van Duitse zijde 
ons standpunt zal steunen. 

Staatssecretaris Van Houten antwoordt op een nadere vrU2 
van minister Klompé, dat aan: ons de toezegging is gedaan, dat 
Engeland aan een dergelijke bespreking meedoet, al8 daarvoor geen 
condities worden gesteld. 

De minister-president komt vervolgens op de vraag hoe 
het Nederlandse standpunt zal zijn (als het lukt om voor een tweede 
bijeenkomst Engeland te doen uitnOdigen) ten aanzien van de deel
neming van premiers. Minister Luns is van oordeel, dat dan het
zelfde standpun~': als tevoren moet worden ingenomen. In de Kamer
commissie voor buitenlandse zaken werd gesteld, dat de minister
raad kan besluiten, dat een deGl van de bevoegdheden van de ene 
minister naar een andere minister overgaat., maar di t kan niet zo ~ 

De minister-president is het er geheel mee eens? dat in
tern het beleid inzake bui tenlandse zaken bij de minister van :. ,i-· 
tenlandse Zaken moet berusten, terwi jl als · .. t:;ll bepaalde zaak met 
buitenlands-politieke aspecten beter door een andere minister kan 
worden behandeld spreker van oordeel is, dat dan toch de coördine
ren~functie bij Buitenlandse Zaken moet zijn. In het onderhavige 
geval gelooft spreker, dat ondanks alle bezwaren het moeilijk zal 
zijn neen te blijven zeggen, als de vijf andere landen volhoude" 
en ook Engeland erbij betrokken wordt. 

Minister Luns merkt op, dat dan voor het eerst de NedeL
landse minister-president woordvoerder voor de Nederlandse regerin3 
in een dergelijk comi té van ministers zou zijn. Di t zou meebreng('n, 
dat deze binnen korte tijd behoefte aan een eigen apparaat zou 11e 1

' 

b~n~ waarna bij een volgende kabinetsformati e, een fei teli jke wi j .
zlglng zou worden geconstateerd en een grondwetswijziging in het 
verschiet zou liggen. 

Minister Beerman merkt op, dat men taken kan overbrenger 
zonder grondwetswijziging. Bovendien is er een departemen-t van Al
gemene Zaken. 

Minister Luns wijst erop, dat dan de minister-president 
ook di t stuk bui tenlands bel eid in het parlement zou moe ten verdE' 
digen. 

Van Houten .•• 
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Staatssecretaris Van Houten begrijpt, dat Nederland 
niet mee zal doen aan een volgende bijeenkomst ad hoc als de vi~f 
andere niet bereid zijn daarvoor ook aan Engeland een ui tnodig~n.: 
te zenden. Daarnaast staat, dat als de volgende bijeenkomst we~ 
met Engeland wordt gehouden Nederland nog niet akkoord gaat met 
continue bijeenkomsten. 

De minister-president acht het van Nederland ui t gezie __ 
het beste deze zaken te laten zoals zij zijn, ook als Engeland 
bij het overleg zou worden betrokken; voor spreker is de enige 
moeilijkheid, al,~' de andere vijf willen besluiten dat de premiers 
samenkomen, dat dan alleen Nederland zou zeggen hieraan niet mee 
te doen. Di t betekent niet, dat ee': stuk van het bui tenlands belj:'i -
naar de minister-president overgaat 0 

Minister Luns is wat de andere Franse plannen betref~ 
van mening, dat onzerzijds akkoord kan worden gegaan met bestuu'';
ring hiervan. Hij heeft de indruk, dat de Duitse regering een ~o
litiek van uitstel volgt teneinde de verhouding met Amerika niet 
ongunstig te beïnvloeden. 

Minister Visser merkt op, dat sommige leden van de de
fensiecommissie zoals de heer Fens het standpunt innemen, dat in 
de NAVO de ministers van defensie niet periodiek bijeenkom8n en G..?-:; 

daarom bijeenkomsten in kleinere kring aanbeveling verdien e_ .. , 
De minister-president lijkt dit een uitholling van wat de NAVO 
doet. Minister Viss~ is het daarmede eens, maar men Doet nie-;) 
zeggen, dat ministers van landen met gemeenschappelijke belangen 
(bijv. Nederland, België en Duitsland) niet samen mogen spreken 
over kwesties zoals het gebruik van oefenterreinen, gemeenschap
pBlijke produktie e.d~ 

Minister Luns ziet daartegen geen bezwaar. Als men ec~ter 
komt tot een insti tutiönalisering in de g __ '1 J, waarin Fran' "ijk 
de boventoon voert, zullen de NAVO-landen di~ erbuit_ n staen dit 
zien als een ondermi~ning . __ .1 de NAVO~ 

Minister Cals herinnert eraan hoe met - ' ~anse steun dE. 
culturele zaken vande-Westeuropese Unie eerst zljn overgehevalè. 
naar de Raad van Europa, terwi jl men thans weer in de l::leinere 
kring van de Zes tot een comité van de ministers van Onderwijs, 
Kunsten en vYetenschappen wil J~omeno Het is ::preker g8bleker- 1 d.at 
ook dr. Hirsch dit plan van De Gaul18 is gaan ondersteunen. SJ!re
ker verwacht, dat de vijf andere regeringen met institutionalise
ring van het overleg over culturele zaken zullen meedoen. 

2 c. De kwestie van de fu~e der Europese ~ecut~ve~ (Zie notul~n 
m. r. 20 januari 1961, punt 2 -p) 

Minister Luns herinnert eraan, naar aanleiding van eell 
vraag van minister De Pous

1 
dat hij in de vorige vergadering he~t't 

medegedeeld een brief te zullen zenden met betrekkizlg tot de besl 
dering van het vraagstuk van de fusie van de Europcs~ e~~8uti~14 
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